
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 6. august 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 1620

Vil ministeren redegøre for samarbejdet mellem dansk og kinesisk politi, herunder hvor-

dan aftalen indgået under et fælles memorandum mellem Danmark og Kina i 2014 og

som senere er blevet udmøntet i en mere specifik aftale med Kinas sikkerhedsuniversitet

i 2015 konkret er blevet indgået, hvad karakteren af aftalen er og indholdet af udvekslin-

gerne mellem Danmark og Kina, samt hvordan den danske regering har beskyttet sig

mod, at den viden, kineserne bibringes via samarbejdet ikke misbruges af dem til at kon-

trollere sin befolkning og krænke menneskerettigheder? Vil ministeren ligeledes kommen-

tere på, om en sådan aftale om politisamarbejde fortsat er en god ide, bl.a. henset at FE-

chefen for nyligt har advaret forskere mod at indgå aftaler og samarbejder med kineser-

ne? Der henvises til artiklen: https://jyllands-posten.dk/indland/ECE12320699/aftale-med-

kina-har-levet-et-stille-liv-nu-vaekker-den-opsigt-paa-christiansborg/

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Preben Bang Henriksen
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